
PROTOKÓŁ Nr XXXVI/2013
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 13 listopada 2013 roku
W sesji udział wzięli:
a) czternastu radnych Rady Gminy - nieobecny: P. Pałubici

     spóźnieni:                                                     - Z. Botwinionek, K. Badowski

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
e) Radca Prawny - Artur Madeła
f) Kierownik OPS - Krystyna Szustak
g) Dyrektor Gimnazjum                                     - Beata Spierewka-Tyrkinhejm
h) Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                       -  Renata Kulik

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXXV sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany uchwały nr XXXV/250/2013 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 09
października 2013 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty
za pojemniki,
b) zmiany uchwały nr XXXV/251/2013 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 09
października  2013  r.  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości
położonych na terenie |Gminy Dębnica Kaszubska,
c) zmiany uchwały nr XXXV/252/2013 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 09
października  2013  r.  w  sprawie  określenia  rodzaju  dodatkowych  usług
świadczonych przez Gminę Dębnica Kaszubska w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz
wysokości cen za te usługi,
d)  ustalenia wysokości opłaty za świadczenia udzielane przez Szkołę Podstawową
im. Leśników Polskich w Motarzynie w oddziałach przedszkolnych,
e) ustalenia wysokości opłaty za świadczenia udzielane przez Szkołę Podstawową
im. Adama Mickiewicza w Gogolewie w oddziałach przedszkolnych,
f)  uchwalenia  zasad  udostępniania  sal  sportowych,  obiektów  sportowych  i
pomieszczeń  szkolnych,  stanowiących  własność  Gminy  Dębnica  Kaszubska  i
oddanych w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy,
g) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru
położonego  w  miejscowości  Dębnica  Kaszubska  gmina  Dębnica  Kaszubska
(Północ II obszar „A” - zabudowa mieszkaniowa),
h) zaopiniowania uchwały nr 682/XXXIII/13 Sejmiku Województwa Pomorskiego z
dnia 30 września 2013 r. w sprawie weryfikacji projektu planu aglomeracji Dębnica
Kaszubska wraz z projektem planu aglomeracji Dębnica Kaszubska,
i) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2014 r.,
j)  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych  na  terenie
gminy Dębnica Kaszubska na 2014 r.

3. Przyjęcie Planu nabywania i  zbywania nieruchomości  na terenie gminy Dębnica



Kaszubska z dnia 04.11.2013 r.
4. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych złożonych na dzień 31.12.2012 r.
5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi do

sprawozdania.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

7. Interpelacje radnych. 
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10.05 w Sali konferencyjnej
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
 Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  przebieg  sesji
zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Wójt wniósł o zmianę w porządku obrad. Prosi o zmianę tytułu uchwały ujętej w pkt.2h z „ 
zaopiniowania uchwały nr 682/XXXIII/13 Sejmiku Województwa Pomorskiego z dnia 30
września 2013 r. w sprawie weryfikacji  projektu planu aglomeracji  Dębnica Kaszubska
wraz z projektem planu aglomeracji  Dębnica Kaszubska” na „w sprawie zaopiniowania
zweryfikowanego planu aglomeracji Dębnica Kaszubska” oraz o ujęcie w pkt. 2K podjecie
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu
zawarcia  umowy  dzierżawy  na  nieruchomość  stanowiącą  własność  Gminy  Dębnica
Kaszubska.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  są  jeszcze inne
uwagi do porządku obrad.
Nie wniesiono innych uwag.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem zmian do porządku 
obrad.
W  wyniku  głosowania  przyjęto  zaproponowaną  zmianę  do  porządku  obrad  (12  za,  0
wstrzymujących, 0 przeciw). 
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad   porządkiem  obrad  po
zmianach. 
W wyniku głosowania przyjęto  porządek obrad ( 12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący).

c/

Do   protokołu  nr  XXXV z dnia 09 października 2013 r. z sesji Rady Gminy uwag
nie wniesiono.
W wyniku głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /11 za,  0  przeciw,  1
wstrzymujący/.



Ad 2
a)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  nr  XXXV/250/2013 Rady Gminy Dębnica
Kaszubska z dnia 09 października 2013 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej  opłaty i  ustalenia
stawki opłaty za pojemniki .
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  1 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujący/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/258/2013 i stanowi załącznik Nr 21  do protokołu.

b)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  nr  XXXV/251/2013 Rady Gminy Dębnica
Kaszubska z dnia 09 października 2013 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty
za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  składanej  przez właścicieli  nieruchomości
położonych na terenie |Gminy Dębnica Kaszubska. 
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  2 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/259/2013 i stanowi załącznik Nr  22 do protokołu.

c)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  nr  XXXV/252/2013 Rady Gminy Dębnica
Kaszubska z dnia 09 października 2013 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych
usług świadczonych przez Gminę Dębnica Kaszubska w zakresie odbierania odpadów
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  oraz
wysokości cen za te usługi. 
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  3 do
protokołu/.



Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/260/2013 i stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

d)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłaty za  świadczenia udzielane przez
Szkołę Podstawową im. Leśników Polskich w Motarzynie w oddziałach przedszkolnych . 
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  4 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /12  za,  0  przeciw,  1
wstrzymujący/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/261/2013 i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

e)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłaty za  świadczenia udzielane przez
Szkołę Podstawową im. Adama Mickiewicza w Gogolewie w oddziałach przedszkolnych  . 
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  5 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /12  za,  0  przeciw,  1
wstrzymujący/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/262/2013 i stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.



f)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie  uchwalenia zasad udostępniania sal  sportowych,  obiektów
sportowych i pomieszczeń szkolnych stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska i
oddanych w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy. 
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  6 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /12  za,  1  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/263/2013 i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

Wójt poinformował, że gmina będzie dofinansowywała korzystanie z sal sportowych jeżeli
to będzie racjonalna gospodarka. Jeżeli ktoś zwróci się o wynajem o godz. 21.00,a do tej
pory  nie  będzie  innych  wynajmów, to  uważa,  że  jest  to  inne  korzystanie.  Nie  można
doprowadzić  do  takich  sytuacji,  że  pracownicy  obsługi  będą  czekać  tak  długo  na
opuszczenie  pomieszczeń.  W takich  sytuacjach,  jeżeli  wynajmujący  nie  zgodzi  się  po
kosztach utrzymania, to dyrektor może odmówić. 

g)

 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radną A. Łomżę o odczytanie  projektu
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
obszaru  położonego  w  miejscowości  Dębnica  Kaszubska  gmina  Dębnica  Kaszubska
(Północ II obszar „A” - zabudowa mieszkaniowa). 

Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  7 do
protokołu/.

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  o  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/264/2013 i stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

h)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie



projektu uchwały w sprawie  zaopiniowania zweryfikowanego planu aglomeracji Dębnica
Kaszubska.
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  8 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/265/2013 i stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

i)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2014 r. 
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  9 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/266/2013 i stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.

j)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych na terenie gminy Dębnica Kaszubska na 2014 r. 
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik Nr 10 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/267/2013 i stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.



k)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie

projektu  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na nieruchomość stanowiącą własność
Gminy Dębnica Kaszubska
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik Nr 11 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  i
opiniowany na posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  w  związku  z  planowaną  inwestycją
polegającą  na  rozprowadzeniu  sieci  internetowej,  będą  prowadzone  prace  w  pasie
chodników?
Wójt poinformował, że tak. W ślad za tą uchwałą zgłaszamy projekt na budowę sieci w
Skarszewie,  Starnicach,  Borzęcinie.  W najbliższym okresie  ma być  także  realizowane
rozprowadzenie w Gogolewie, Budowie, Motarzynie, Niepoględziu.
Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem,  kto  będzie  pilnował  porządku  w  trakcie
realizowania tych prac.
Wójt  poinformował,  że  jeszcze  tych  tematów  nie  rozważamy.  Najpierw  zgoda  na
lokalizację stacji bazowej co pozwoli na wystąpienie o wydanie warunków rozprowadzenia.
Więcej uwag do projektu nie wniesiono     
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /14  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVI/268/2013 i stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

Ad 3

Jadwiga  Karaś  –  Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  Plan  nabywania   
i zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska  z dnia 04.11.2013 roku 
/ załącznik nr 12/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
planu. 

Wójt w nawiązaniu do pkt. 2 Planu poinformował, że przejęcie mieszkania z zasobów ANR
w Grabinie jest powiązane z wykonaniem przez ANR utwardzonej drogi w Starnicach do
nowo wybudowanego obiektu remizo – świetlicy przy boisku. Mamy zapewnienie z ANR,
że przekazanie tego budynku nastąpi po wykonaniu remontu tego mieszkania, łącznie z
wymianą dachu. Zwraca uwagę na fakt, ze ci co się pospieszyli i wykupili mieszkania na
początku  ich  sprzedaży,  mogą  czuć  się  teraz  pokrzywdzeni.  Ten  właściciel  zyskuje,
opłacało mu się czekać. Otrzymuje prezent. Uważa, że warto przejąć takie mieszkanie,
tym bardziej, że zyskujemy także utwardzoną drogę. 

Przewodnicząca Rady  Jadwiga Karaś zarządziła  głosowanie  nad Planem nabywania  i
zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 04.11.2013 r.. 
W  wyniku  głosowania  Plan  nabycia  i  zbycia   nieruchomości  na  terenie  Gminy
Dębnica  Kaszubska  z  dnia  04.11.2013  r. został   przyjęty  /14  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/  

/ godz. 11.00 – posiedzenie opuściła Agnieszka Łomża/



Ad 4  

              Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś zapoznała Radnych z informacjami
z analiz oświadczeń majątkowych złożonych na dzień 31.12.2012 r., które wpłynęły na jej
ręce, i tak:

- Wojewody Pomorskiego z dnia 11.10.2013 r., nr IN.414.1.19.2012.MŻ  - załącznik nr 13
do protokołu

-  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego w Słupsku  z  dnia  09.10.2013  r.,  nr  AP/072-31/13  -
załącznik nr 14 do protokołu,

- Wójta Gminy Dębnica kaszubska z dnia 29.10.2013 r., nr OK.2124.20.2013 - załącznik nr
15 do protokołu,

- Przewodniczącej Rady Gminy Dębnica kaszubska z dnia 29.10.2013 r.,  - załącznik nr 16
do protokołu,

-  Naczelnika  II  Urzędu  Skarbowego  w  Koszalinie  z  dnia  29.10.2013  r.,  nr
AP/4121-52/2013/JKo - załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad 5

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie
sprawozdania z działalności między Sesjami.

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 10 października do dnia
12 listopada 2013 r.  /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18 do protokołu/.

Ponadto Wójt poinformował, że w dniu 19 listopada w GOK Dębnica kaszubska oraz w
dniu  20  listopada  w  świetlicy  wiejskiej  w  Borzęcinie  odbędzie  się  spotkanie  z
Komendantem  Miejskim  Policji,  dotyczące  szeroko  rozumowanego  bezpieczeństwa
naszego  społeczeństwa.  Zaprosił  Radnych  na  te  spotkania.  Poinformował,  że  takie
spotkanie planowane jest jeszcze w terminie późniejszym w Budowie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  z
wykonania uchwał.        

Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 10 października do 12 listopada 2013 r.
przedstawił Wójt Gminy /załącznik Nr 19 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.

Radna  E.  Fryckowska  prosi  o  udzielenie  dodatkowych  informacji  w  następujących
zagadnieniach:

- ilu było oferentów na świadczenie usług odśnieżania na poszczególne rejony?

- udzielenie szerszej informacji dotyczącej pogłębionej kontroli programu COMENIUS,

- efektach po spotkaniu mieszkańców Brzezińca ze Starostą.



Wójt poinformował, że starał się podzielić gminę Dębnica Kaszubska na jak największą
liczbę  obwodów  do  odśnieżania  w  celu  zapewnienia  najlepszej  usługi.  Nasze  stawki
należą do jednych z najniższych w powiecie.  Do słabych stron w świadczeniu tych usług
należy zaliczyć fakt, że nie jest możliwe precyzyjne ustalenie intensywności opadów. W
tym  samym  czasie  w  rożnych  rejonach  gminy  mogą  występować  opady  o  rożnej
intensywności.  Musimy  zaufać  wykonawcom.  Poinformował,  że  na  każdy  obwód
odśnieżania wpłynęła jedna oferta. Nie było pola manewru. Przy wyborze kierowaliśmy się
także kosztami dojazdu do rejonu odśnieżania. Staramy się, by usługodawcy mieszkali na
miejscu.  Odnośnie  kontroli  programu  poinformował,  że  wszystkie  projekty  są
kontrolowane. Ten projekt zgodnie z życzeniem odsyłamy do kontroli w Warszawie. Na tę
chwilę nic więcej nie może powiedzieć. W sprawie spotkania ze Starostą poinformował, że
na tym spotkaniu  brakowało mu przedstawiciela Nadleśnictwa. Starostwo zadeklarowało,
że jeszcze coś w tym roku zrobią na tej drodze, celem poprawy jej nawierzchni. Nie mamy
wpływu  na  przyspieszenie  przekazania  drogi  powiatowej  z  powiatu  do  Nadleśnictwa.
Temat jest nadal do doprecyzowania. Łatwiej nam się współpracuje z Nadleśnictwem w
Łupawie. To Nadleśnictwo obecnie w ramach współpracy, kładzie dywanik asfaltowy w
Podolu Małym oraz układa płyty jumbo na dalszym odcinku drogi w stronę lasu. Co do
drogi  w  Brzezińcu  to  pierwszym  krokiem  jest  jej  przekazanie  do  Nadleśnictwa.
Podtrzymuje złożoną deklarację ułożenia płyt jumbo po ich dostarczeniu przez Starostwo.
On jednak nie preferuje płyt w samej miejscowości. Optowałby przy drodze betonowej.
Starostwo obiecało udzielić wiążącej odpowiedzi w przeciągu 2 - 3 tygodni. Na razie taka
nie wpłynęła.       

Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy podano zakres kontroli programu?

Wójt  poinformował,  że  kontrola  będzie  obejmowała  wszystkie  aspekty  programu,  po
całości.

Radny M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem o  zakres  prac  na  ulicy  Polnej  i  Zielonej  w
Dębnicy Kaszubskiej.

Wójt poinformował, że ulica Polna będzie wykonana w całości, a ulica Zielona za zakręt.

Radny A. Ślipek zwrócił się z następującymi zapytaniami: kto będzie układał chodniki  i
krawężniki w Budowie? Kto zakupi płytki?

Wójt  poinformował,  że  krawężniki  w  Budowie  będzie  układał  wykonawca  nawierzchni
asfaltowej. Chodniki będziemy budować sami w przyszłym roku. Mają być zbudowane do
15 maja 2014 r. Materiał na ułożenie po lewej stronie ma zakupić inwestor zajmujący się
rozprowadzeniem internetu, natomiast na prawą stronę Starostwo. 

Radny A. Ślipek prosi o zabezpieczenie przed zimą wyjętych już płytek, gdyż uważa, ze
nie ma sensu układać ich w tej chwili.

Radny  M.  Mnich  prosi  o  przybliżenie  tematu  związanego  ze  skargą  na  pracowników
Gimnazjum.  Prosi o informację, o co chodzi i na kogo ta skarga?

Wójt  poinformował,  że  skarga  dotyczy  pobicia  się  dwóch  uczniów  w  szatni  oraz
zaczepiania przez kolegę po wyjściu w z autobusu w miejscu zamieszkania. Skarga jest
na  działalność  dyrekcji.  Uczeń  po  zajściu  w  szkole  był  w  szpitalu.  Sprawa  w  celu
wyjaśnienia została skierowana na Policję. Rodzic ma prawo, by dziecko w szkole czuło
się bezpieczne. Jako Wójt doprowadził do konfrontacji dyrekcji szkoły, rodziców, uczniów.



Kuratorium  przeprowadziło  dodatkową  kontrolę  po  zgłoszonym  incydencie.  Teraz  z
niecierpliwością oczekuje na wyniki  badań z kuratorium i  policji.  Podkreślił,  że nie  ma
przyzwolenia na takie  postępowanie.  Na terenie  szkoły  nie  może dochodzić do  takich
ekscesów.

Radna  I.  Tabaka  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  drogi  w  Spolu  i  Jamrzynie  będzie
odśnieżał p. Krycki. Zwróciła się także z zapytaniem, czy w Motarzynie także planowane
jest spotkanie mieszkańców z przedstawicielami Komendy Miejskiej Policji?

Wójt  poinformował,  że odśnieżaniem tych miejscowości  będzie zajmował się p.  Krycki.
Odnośnie spotkania poinformował, że także jest planowane.

Radny  K.  Badowski  zwraca  uwagę  na  fakt,  że  zabraknie  środków na  ułożenie  70  m
utwardzonej  nawierzchni  na drodze gminnej  realizowanej  przy współudziale środków z
Urzędu Marszałkowskiego na remonty dróg śródpolnych na odcinku Mielno - Podwilczyn .
Uważa, że należy znaleźć 14 tys.  w budżecie na dokończenie tego zadania.  Po jego
zrealizowaniu gmina będzie miała ładną drogę. Uważa, że warto rozmawiać z wykonawcą,
by wykonał w tym roku a zapłata nastąpiła z przyszłorocznego budżetu. Uważa, że stawka
tego wykonawcy jest niska.

Radny K. Żukowski zauważył, że ten odcinek, o którym wspomina radny Badowski został
najbardziej zniszczony podczas budowy kanalizy. Popiera starania przedmówcy.

Wójt poinformował, że będzie czynił starania, by droga była wykonana w całości.

Radny I. Ziółkowski poinformował, że doszły do niego informacje, że na stadionie, kibice
miejscowego klubu piłkarskiego, chcą w celu uczczenia pamięci kolegów, którzy zginęli
wiosną w wypadku pomalować dwa siedzenia na czarno. Zwrócił się z pytaniem, czy Wójt
podjął jakieś decyzje w tym zakresie?

Wójt zauważył, że stadion jest dla kibiców. Wie, że temat jest kontrowersyjny. Jest takie
zapotrzebowanie. Zastanawia się, czy to będzie komuś przeszkadzało? Poinformował, że
jeszcze  nikt  do  niego  się  nie  zwrócił  z  tą  propozycją.  Zauważył,  ze  dla  części
społeczeństwa sport jest pasją i gdzie indziej tej społeczności nie zobaczymy. Nie ma piłki
nożnej bez kibiców. Uważa, że jeżeli będzie przyzwolenie na taki „gest”, to nikt na tym nie
straci. Jeżeli ma to przynieść satysfakcję kibicom, to nie widzi powodów, by być przeciw.
Uważa,  że ten „gest”  może być argumentem – wyciągnięciem ręki  –  do rozmów z tą
częścią naszego społeczeństwa. 

Radny M. Mnich potwierdził, że te osoby budziły kontrowersje, ale prosi, by pamiętać, że
byli zagorzałymi i  wiernymi  kibicami miejscowego klubu piłkarskiego. Także uważa, że
takie podejście może faktycznie pomóc w poprawie relacji z kibicami.

Radny  I.  Ziółkowski  prosi,  by  władze  klubu  zwracały  większą  uwagę  na  porządek  na
stadionie  po  odbywających  się  tam  meczach  piłkarskich  (puste  butelki,  łuski  po
słoneczniku). Takie widoki źle świadczą o kibicach. Wie, że wszelkie tematy dotyczące
młodzieży i ich zachowań są trudne.  

Przewodnicząca Rady J. Karaś zakończyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.



Ad 6     

     Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska poinformowała,  

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 posiedzeniach wszystkich komisji
Rady.
Na  posiedzeniach omawiano sprawy związane z możliwością odzyskania podatku VAT,
opiniowano materiały na sesję Rady Gminy oraz dyskutowano z urbanistami na temat
zagospodarowania przestrzennego. 

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że  komisja     w  okresie  międzysesyjnym spotkała  się  na  2  posiedzeniach wspólnych
komisji Rady. Tematyka spotkań jak wyżej.

c/   
     Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Ziółkowski  poinformował, że komisja
w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch wspólnych posiedzeniach wszystkich
komisji Rady oraz na 1 we własnym gronie. Tematyka wspólnych posiedzeń jak wyżej. Na
posiedzeniu  we  własnym  gronie  rozpoczęto  kontrolę  Urzędu  Gminy  w  zakresie
wydatkowania  środków  budżetowych  na  działalność  Ochotniczych  Straży  Pożarnych.
Następnie  zgodnie  z  informacją  przedłożoną  na  ostatniej  sesji  zapoznał  Radnych  z
protokołem  kontroli  Urzędu  Gminy  w  zakresie  wydatkowania  środków  budżetowych.
Protokoł z kontroli dostępny w Biurze Rady i na stronach BIP Urzędu Gminy.

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  otworzyła  dyskusję  nad  sprawozdaniem  Komisji
Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Komisja podczas kontroli
sprawdzała nakłady ponoszone na ogrzewanie w obiekcie gimnazjum. Interesuje ją, czy
po zmianie sposobu ogrzewania z olejowego na ogrzewanie drewnem są oszczędności?

Wiceprzewodniczący  Rady  I.  Ziółkowski  poinformował,  że  tego  tematu  nie  obejmował
zakres przeprowadzanej kontroli.

Wójt odnośnie rozłożenia na raty dużej zaległości podatkowej podatnika poinformował, że
mimo  iż  ta  osoba  rzuca  samorządowi  kłody  „pod  nogi”,  podjął  taką  decyzję,  by  nie
zablokować  tej  osobie  możliwości  pozyskiwania  środków  na  działalność  i  rozwój
gospodarstwa.  Jest  to  wyciągniecie  ręki  do  zapewnienia  płynnego  funkcjonowania.
Podatnik spłaca zadłużenie. Odnośnie ponoszonych kosztów na dowóz dzieci do naszych
placówek oświatowych, zauważył, że występują i takie przypadki, że rodzice dojeżdżają do
pracy i mogliby dowieźć dzieci, ale uważają, że jest to obowiązek samorządu i tego nie
robią.  Dowóz  dzieci  generuje  także  inne  dodatkowe  koszty,  obowiązki  –  budowa
przystanków. Obecnie  powinniśmy  wybudować  przystanki  w  Żarkowie  i  Boguszycach.
Chcemy wszystkim zapewnić takie same warunki. O zmianie sposobu dowozu dzieci do
szkoły w Gogolewie zadecydowały nie tylko koszty utrzymania autobusu. Powodem był
także fakt, że dobra organizacja dowozu dzieci przez PKS umożliwia dojazd wszystkich



dzieci  na  jedną  godzinę,  co  usprawnia  działalność  szkoły. Przejęcie  zadań  z  zakresu
dowozu dzieci wymogło na nas zapewnienie opiekunów na kursy szkolne. Jest to dla nas
koszt,  ale bezpieczeństwo dzieci  jest  najważniejsze i  nie możemy na tym oszczędzać.
Chcieliśmy do tego celu zatrudniać osoby, które mają zadłużenia w stosunku do gminy. Ta
propozycja  nie  znalazła  odzewu.  Do  tego  celu  potrzeba  10  osób.  Zauważył,  że  w
najtrudniejszej sytuacji są osoby w podeszłym wieku, którym do emerytury brakuje rok.

Radny I.  Ziółkowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  urząd podpisał  stosowną umowę z
rolnikiem, któremu rozłożono te duże zaległości podatkowe? Oni mają do nas pretensje, a
my idziemy na rękę.

Przewodnicząca Rady J.  Karaś stwierdziła,  że zastanawia się,  czy ten ukłon w stronę
podatnika był potrzebny? Wykorzystuje nas i „gryzie” wyciąganą rękę. 

Radna E. Fryckowska odnośnie opiekunów do dowozu dzieci zauważyła, że nie mogą to
być osoby przypadkowe. Muszą to być osoby odpowiedzialne. 

Radny K. Badowski prosi, by rozważyć  możliwość organizowania jednego przetargu na
dowóz  wszystkich  dzieci  –  uczniów  szkoły  podstawowej  i  gimnazjum  w  Dębnicy
Kaszubskiej . Sądzi, że to obniży koszt dowozu. Uważa, że przy takiej organizacji dowozu
płacimy oddzielnie za  dowozy po tej samej trasie jednym kursem. Uważa, że przetarg
należy tak ogłosić, by było to jedno zadanie.

Sekretarz zauważyła, że płacimy za bilety. Tak zorganizowany transport nie przekłada się
na koszty. 

Wójt  zauważył,  że  zorganizowano  jeden  przetarg  na  świadczenie  usługi  dowozu.  W
przetargu występują różne podmioty więc muszą być rozpisane inne zadania.

Radny K. Badowski  uważa, że należy przy następnym przetargu skorzystać z pomocy
logistyka, który dopomógłby nam tak ustawić specyfikację przetargową, by była ona dla
nas korzystniejsza. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że sprawę należy ponownie przedyskutować, ale
nie dzisiaj. 

Wójt zauważył, że PKS otrzymuje od Marszałka 50% dotację na organizację usług dowozu
młodzieży do szkół.  My jako samorząd na taką dotację nie możemy liczyć.   Posiadanie
jednego autobusu także nie jest korzystne i utrudnia organizację dowozu (awarie, choroba
kierowcy)..

Radny K. Badowski stwierdził, że na tych przetargach zarabiają PKS-y, które łącza kursy a
nie obniżają kosztów. 

Ad 7

 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Na wstępie przypomniała Radnym interpelacje złożone  na XXXV sesji Rady Gminy.
Zapoznała  także  z  odpowiedziami  jakie  wpłynęły  na  złożone  interpelacje  (teczka
0003.35.2013). 
Radna  I.  Tabaka  w  nawiązaniu  do  interpelacji  radnego  Pałubickiego  zwróciła  się  z



zapytaniem,  czy  już  wiadomo,  jak  zostanie  rozwiązany  problem wypłaty  poniesionych
kosztów  dla  mieszkańców  Kotowa  za  wykonane  przyłącza?  Mieszkańcy  licznie
przychodzą i zadają to pytanie. Wcześniej była mowa, że ten problem będzie rozwiązany
poprzez wypłaty zasiłków z OPS. Pani kierownik OPS może potwierdzić, że mieszkańcy
dopominają się o te środki.
Wójt poinformował, że próba rozwiązania tego problemu poprzez wypłaty zasiłków z OPS
nie powiodła się. Do takiej pomocy kwalifikuje się 4- 5 rodzin, a problem dotyczy 22 rodzin.
Obecnie rozważamy inną propozycję. Teraz przy realizacji III etapu dostaliśmy dotację na
ten cel.  Jest propozycja, by przyłącza w Kotowie przejąć do zasobu gminnego. 
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, kiedy jest możliwe przejęcie tych przyłączy
przez gminę?
Wójt poinformował, ze w budżecie gminy na ten rok nie ma środków na ten cel. Takie
środki można dopiero uruchomić na koniec roku z rezerwy budżetowej.    

     Radny Karol Żukowski prosi o podjęcie prac remontowych na drodze „przy kościele” w
Podwilczynie. Powyższe motywuje tym, że droga jest w katastrofalnym stanie od czasu
zakończenia prac kanalizacyjnych. Temat był już zgłaszany. Rozumie wszystkie problemy,
związane z  nieprzywróceniem stanu tej  drogi  do  stanu przed rozpoczęciem inwestycji
(upadek  firmy  wykonującej  kanalizację).  Droga  jest  gminna.  Tworzą  się  w  niej  leje.
Mieszkańcy  bardzo  często  „zawisają”  uszkadzając  samochody.  Uważa,  że  w  ramach
rekompensaty  za  wkład  jaki  wnieśli  przy  podłączaniu  się  do  kanalizacji,  można  tym
mieszkańcom wykonać remont tej  drogi.   Do kanalizacji  wykonano ponad 50 włączeń.
Uważa, że jeżeli mieszkańcy Kotowa maja otrzymać rekompensatę – zwrot poniesionych
kosztów, to mieszkańcom Podwilczyna można w ten sposób zrekompensować poniesione
nakłady.   

   Radny Ireneusz Ziółkowski prosi o podjęcie pilnych prac, polegających na wykonaniu
bezpiecznego  zjazdu  z  ul.  Leśnej  na  Kolejową  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Powstał  tam
trójkąt, który należy wypełnić asfaltem. Obecnie jest tam bardzo niebezpieczne pobocze.

   Radna Beata Sowińska prosi, by wystąpić do PPKS Słupsk o przedłużenie kursów z
godz. 14.05 i 16.05, które kończą swoja trasę w Podolu Małym do Gogolewa, a najlepiej
do  Maleńca.  Poinformowała,  że  prośby  mieszkańców  o  to  nie  przyniosły  żadnych
rezultatów.

  Radny  Mirosław  Mnich  prosi  o  wykonanie  drogi  utwardzonej  –  zjazd  od  ulicy
Zjednoczenia  w  kierunku  jego  domu.  Jest  to  droga  gminna.  Ten  temat  też  już  był
wielokrotnie zgłaszany.

Ad 8 – 9

          Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radny K.  Żukowski  prosi  o  podjecie  kroków w celu naprawy mostu  na rz.  Słupi  przy
Leśnym Dworze. Tam zapada się nawierzchnia. Jest to naturalny spowalniacz. Uważa, że
należy ustalić powód „zapadania” się nawierzchni. Radny podziękował Wójtowi za szybką
reakcję w sprawie naprawy barierki na tym moście. 
Wójt zauważył, że w okręgu każdego Radnego coś się robi. W przypadku Podwilczyna też
tak jest. Dołożyliśmy do remontu drogi powiatowej. W przypadku remontu drogi, o który
wnioskuje  radny  uważa,  że  można  połączyć  to  z  zadaniem  „budowa  chodnika”  przy
jeziorze.  Będą czynione starania na pozyskanie na te zadania środków zewnętrznych.
Uważa jednak, że jeżeli nie uda się pozyskać tych środków z zewnątrz, to należy te środki



zabezpieczyć w budżecie gminy i położyć tam dywanik asfaltowy. Uważa, że mieszkańcy
tej  miejscowości  są  bardzo  aktywni  i  na  to  zasługują.  Położenie  dywanika  będzie
sukcesem dla tej miejscowości.  
Odnośnie  interpelacji  radnej  Sowińskiej  w  sprawie  przedłużenia  kursów  autobusów
poinformował, że PPKS współpracują z nami i w tej sprawie wystąpi na piśmie do dyrekcji.
Odnośnie interpelacji radnego Mnicha zauważył, że temat dróg jest stałym tematem. Teraz
wykonano  ulicę  Zieloną.   Mieszkańcy  ulic  sąsiednich  także  oczekują  utwardzonych
nawierzchni. W Dębnicy Kaszubskiej potrzebne są na ten cel duże środki. W pierwszej
kolejności  duże  środki  są  potrzebne  na  drogi  na  osiedlu  Północ.  Wszyscy  oczekują
dobrych dróg już dzisiaj.  Staramy się maksymalnie wykorzystać środki,  jakie mamy do
dyspozycji na ten cel. Temat ulicy Leśnej ciągnie się już od 5 lat. 
Radny M. Mnich zauważył, że mieszka tam od 28 lat i po raz pierwszy składa interpelację
w sprawie utwardzenia tej drogi. Wcześniej składał wniosek o budowę tej drogi w ramach
współudziału mieszkańców. Wie, że zawsze będą ważniejsze drogi do wykonania, ale ta
droga także powinna być wykonana w nawierzchni utwardzonej.
Wójt  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  oferta  współfinansowania  jest  nadal  aktualna?
Zauważył, że to od radnych zależy, które drogi będą wykonywane w pierwszej kolejności.
Radny M. Mnich poinformował, że nie podtrzymuje wniosku w sprawie współfinansowania
budowy drogi. Został sam.          
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  prośbą  o  udzielenie  informacji  dotyczących
zaawansowania prac przy sprzedaży autobusu.
Wójt  poinformował,  że  autobus został  skontrolowany na stacji  diagnostycznej  w bazie
PPKS. Został ogłoszony przetarg. Wyceniono go na 260 tys. zł. Do chwili  zakończenia
procedur  przetargowych  nie  można  ogłosić  rokowań.  Nie  mamy  żadnego  wpływu  na
przyspieszenie  procedur.  Należy  pamiętać,  że  autobus  ma  też  słabe  strony:  brak
klimatyzacji, nieotwierane okna.
Radny A. Ślipek prosi o podjecie prac w celu naprawy stanu drogi gminnej w Budowie
prowadzącej do posesji min. p. Sadowskich, Dadoń. Droga nie została przywrócona do
stanu sprzed rozpoczęcia budowy sieci kanalizacyjnej. Został tam zerwany bruk. Obecnie
droga jest w fatalnym stanie. 
Wójt  zauważył,  że  ta  droga  ma  pecha.  Droga  do  zasobu  gminnego  została  nam
przekazana nie przez ANR a przez dzierżawce i dlatego nie możemy na jej utwardzenie
otrzymać środków z ANR. Jest w tej  sprawie pat.  Nie jest ujęta w dokumentach, była
częścią  gospodarstwa.  Poinformował,  że  wykonawca  zapewniał,  że  droga  została
naprawiona  po  pracach  kanalizacyjnych.  Poinformował,  że  w  sprawie  wyjaśnienia
wszystkich aspektów związanych z tą drogą spotka się z radnym na miejscu.
Radna B. Stachowicz podziękowała za wykonanie nowej nawierzchni na drodze w Podolu
Małym. Zdaje sobie sprawę, że mieszkańcy bocznych uliczek będą mieli pretensję.  Prosi
w imieniu mieszkańców Żarkowa  o przystanek dla dzieci w samej miejscowości oraz o
drzwi do świetlicy.
Wójt poinformował, że obecnie kończony jest przystanek w Gałęzowie. Następny będzie
wykonywany w Żarkowie. 
Radny  Z.  Bojanowski  zauważył,  że  z  uwagi  na  opóźnienie  w  dostawie  materiału
przeciągnął się termin jego wykonania.  
Radny M. Olech zwraca uwagę na następujące problemy, które zgłaszają mu wyborcy:

– naprawa chodnika przy Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej
– ogrodzenie p. Jagiełły, czy nie ucierpi przy przenoszeniu przepompowni,
– krzywizna parkingu budowanego przy kościele
– „łapacze” piachu przy wyjeździe z ulicy Parkowej na Zjednoczenia, samochody się

na nim ślizgają. Czy rozważano jak ten temat rozwiązać?
– naprawa „przyczółków”  na moście do Skarszewa Dolnego, Tworzą się tam wyrwy,

koleiny. Woda wdziera się w beton.



– naprawa  ulicy  Kościelnej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  –  coraz  większa  wyrwa  przy
moście.

Wójt  zauważył,  że  płot  p.  Jagiełły  jest  postawiony  nie  po  granicy. Postawiono  go  na
zasadzie dogadania się. Obecnie przenosimy przepompownię do tyłu. Jest ryzyko. Może
także dochodzić do odczuwania przez tę rodzinę, w niektórych okresach, fetoru. Odnośnie
płotu poinformował, że w przypadku jego uszkodzenia podczas prowadzenia tych prac,
wszystkie  straty  zostaną naprawione.  Ponadto poinformował,  że w budżecie szkoły są
zabezpieczone środki na 30m płyt jumbo, które chcemy tam położyć.
Radna I. Tabaka podziękowała Wójtowi za szybką reakcję w sprawie naprawy lampy na
przystanku w Niemczewie oraz za remont kościoła w Motarzynie. Podziękowała także za
rozpoczęcie  prac  remontowych  w  świetlicy  w  „czerwonej  szkole”  -  rozpoczęto  prace
związane z położeniem instalacji elektrycznej. Prosi także o kruszywo dla mieszkańców
Motarzyna, które byłoby wykorzystane na naprawę wjazdów do posesji. Wjazdy zostały
uszkodzone podczas prac przy kanalizacji. To kruszywo było nam obiecane i miało być
dostarczone  do  końca  sierpnia.  Odnośnie  mieszkańców  Kotowa  zwróciła  się  z
zapytaniem, czy można im mówić, że będzie wycena wykonanych prac i ruszą czynności
związane ze zwrotem poniesionych nakładów.
Wójt  poinformował,  że kruszywo było dowiezione do Motarzyna. Uważał, że temat jest
załatwiony. 
Radna I. Tabaka stwierdziła, że to kruszywo zagospodarował p. Krycki.
Wójt  odnośnie  mieszkańców Kotowa  poinformował,  że  temat  szczegółowo  przedstawi
radnym na posiedzeniu wspólnych komisji. Do chwili obecnej z uwagi na brak środków nie
mógł tego tematu załatwić. Pozostała mu tylko rezerwa budżetowa. Przez OPS można
było temat rozwiązać cząstkowo – 4 rodziny mogły skorzystać. Podtrzymuje, że Państwo
popełniło błąd. Nie powinno tak być, że zasady zmienia się w trakcie realizacji projektu.
Uważna, że za przyłącze każdy powinien sam płacić.     
Radny M.  Mnich w związku z  planowaną budową chlewni  trzody chlewnej  w Dębnicy
Kaszubskiej,  a  Wójt  obiecał  ,  że  będzie  słuchał  głosu  mieszkańców,  zwrócił  się  z
zapytaniem,  czy  będą  konsultacje  społeczne  w  Dębnicy  Kaszubskiej  w  sprawie
planowanej budowy chlewni.
Wójt poinformował, że tak. Konsultacje odbędą się.
Radna B. Sowińska  zwraca uwagę na częstą awaryjność lamp oświetlenia ulicznego przy
starej  remizie  (przepalają  się  żarówki).  Prosi  także o  informacje  dotyczące właściciela
działki w Gogolewku przy boisku.
Wójt  poinformował,  ze  działka  przy  boisku  w  Gogolewku  stanowi  własność  gminy.
Użytkownik nie może udowodnić, ze jest jej właścicielem. Brak stosownych dokumentów w
Starostwie. Ustalono, że uporządkuje teren. 
Pan P. Paczesny przeprosił za emocjonalne wystąpienie na poprzedniej sesji w sprawie
budowy  fermy  tuczu  trzody  chlewnej.  Jest  świadomy  faktu,  że  są  procedury,  których
należy przestrzegać,  i  że emocjami  tego nie da się  załatwić.  Trzyma jednak Wójta za
słowo  i  oczekuje  konsultacji  społecznych  w  tym  temacie.  Na  ostatnim  posiedzeniu
wszystkich  komisji  rady obecni  byli  urbaniści  i  mocno akcentowali  fakt,  że  studium to
przepisy wewnętrzne gminy i powinny być przestrzegane. W tym czasie czytał trochę w
internecie  na  ten  temat.  Przyszedł  mu  pomysł,  by  w  studium  na  etapie  planowania,
wprowadzić  zapisy  zabraniające  na  gruntach  rolnych  lokalizacji  takich  inwestycji  jak
tuczarnie na rusztach czy farmy wiatrowe. Poinformował, że wiele gmin w Polsce ma takie
zapisy  w  studiach.  Dla  inwestorów  w  takich  przypadkach  sprawa  byłaby  jasna.
Projektowanie przestrzeni  jest  to kompetencja Rady Gminy. Prosi,  by radni  wspólnie z
Radcą  Prawnym  przeanalizowali,  czy  takie  zapisy  w  studium  są  zgodne  z  prawem.
Uważa, że na terenie naszej gminy są takie tereny, na których można zlokalizować te
inwestycje bez szkodliwości dla środowiska i mieszkańców.



Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  do  biura  rady  wpłynęła  następująca
korespondencja:

1) Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2012/2013  z  dnia
31.10.2013 r.. Poinformowała, że Przewodniczący Komisji otrzymali kopię raportu, celem
dokonania analizy.

2) Pismo od Wójta Gminy z dnia 24.10.2013 r. , nr DG.7364.2.2013 w sprawie wyznaczenia
jednostek organizacyjnych jako podmioty, w których będzie wykonywana kara ograniczenia
wolności oraz praca społeczno - użyteczna.  Zapoznała Radnych z treścią ( załącznik Nr
20 do protokołu).

3) Pismo Pana Kirej i Pani Piotrowskiej z dnia 24.10.2013 r. w sprawie przydziału mieszkania.
Zapoznała  z  treścią  pisma i  poinformowała,  że kopie  pisma przekazała  Wójtowi  celem
udzielenia zainteresowanym odpowiedzi. (Pismo w teczce 0004. 22.2013 ).
Wójt poinformował, że sprawy mieszkaniowe są tematem wiodącym w naszej gminie. Jest
bardzo duże zapotrzebowanie na lokale. Wymienieni wrócili z Anglii. Są to ludzie młodzi.
Utrzymują  się  z  zasiłków na dzieci.  Każdy składający  podanie ma argumenty, by takie
mieszkanie otrzymać. Niektórzy na przydział mieszkania oczekują nawet po 20 lat. Zwraca
także uwagę na fakt, że eksmisja z mieszkania to koszt ok. 10 tys. zł.  Mamy mieszkania
niby wolne, ale zajęte.  Aktualne ma problem z rodziną z 7 dzieci w Goszczynie. Dzieci
uczą  się  przy  świeczce.  Mieszkanie  zajęte  bez  prawa  do  własności,  gdyż  nie  jest
przeprowadzone postępowanie spadkowe. Nie wie, co z tym mieszkaniem zrobić. Obecnie
nie można tam nawet podłączyć prądu.  

4) Pismo  Pani  Karwowskiej  –  Kogut  z  dnia  28.10.2013  r.  także  w  sprawie  przydziału
mieszkania. Zapoznała Radnych z treścią pisma i poinformowała, że tak jak w poprzednim
wypadku sprawę skierowała do Wójta Gminy. (Pismo w teczce 0004.23.2013).
Wójt zauważył, że w tym przypadku jest niezręczna sytuacja, gdyż wnioskodawczyni ma
gdzie mieszkać, występują dobre warunki mieszkaniowe. Ta pani z uwagi na specyficzną
sytuację rodzinną źle się tam czuje.  
Radny  M.  Mnich  poinformowała,  że  wnioskodawczyni  jest  na  obecną  chwilę  obca  w
stosunku do właścicieli domu.  Ta pani od 2 lat jest po rozwodzie z synem właściciela. Mają
niepełnosprawne dziecko. Obecnie w tym samym domu zamieszkuje jej były mąż z obecną
żoną  .  Jest  to  niekomfortowa  sytuacja  dla  każdej  ze  stron.  Zaoferował  pomoc  przy
remoncie lokalu mieszkalnego dla tej pani w przypadku przydziału jej mieszkania.

5)  Pismo pani E. Jankowskiej z dnia 23.10.2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na realizację
nauczania indywidualnego. (teczka 0004. .2013)

6) Ponadto poinformowała, że p. Piotr Wicki i p. Wiesława Richert za pośrednictwem Rady
Gminy Dębnica Kaszubska składają skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w
Gdańsku  na  uchwałę  nr  XXXIV/247/2013  z  dnia  9  października  2013  r.  w  sprawie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w rejonie
miejscowości Dobieszewo, w obrębach Dobieszewo, Dębnica Kaszubska leśnictwo oraz
Starnice z przeznaczeniem pod budowę elektrowni wiatrowych. 

Ad 10
Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 13.45 dokonała zamknięcia obrad

XXXVI sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
 Protokołowała:

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                                        Przewodnicząca Rady Gminy

                                                                                                                                        /-/ Jadwiga Karaś

                 


